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Dokończenie na str.3

Obwodnica Wałcza - studium upadku
Firma Energopol i Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Szczecinie są zgodni. Obwodnica Wałcza jest gotowa w 85 proc., 
przejezdna może stać się w ciągu kilku miesięcy. Co się więc stało, że przy końcu budowy wykonawca ogłosił upadłość?

Obwodnica Wałcza stała się kwestią 
polityczną, swoistym łupem, moto-
rem napędowym kampanii wybor-
czych. Jedną z najważniejszych osób, 
która miała wpływ na rozpoczęcie bu-
dowy, jest poseł Paweł Suski. To on 
w maju 2014 roku przekazał miesz-
kańcom informację od ówczesnej 
minister rozwoju Elżbiety Bieńkow-
skiej, że prace ruszą z kopyta. Mimo 
sceptycyzmu wałczan rzeczywiście 
ruszyły w grudniu 2015 roku. Miały 
zakończyć się przed wakacjami 2018 
roku, ale wkrótce okazało się, że ze 
względu na m.in. konieczność prze-
projektowania termin nie zostanie do-
trzymany. Kolejny termin uzgodniony 
z GDDKiA upłynął z końcem maja 
tego roku. Kiedy prace były zaawan-
sowane w 85 proc. i wydawało się, 
że tylko chwila dzieli nas od otwarcia 
inwestycji, Energopol złożył wniosek 
o upadłość. 
Politycy Platformy Obywatelskiej 
zarzucają rządzącym, że nie potrafią 
budować, że pieniądze na obwodnicę 
zostały przejedzone. Z kolei działa-
cze Prawa i Sprawiedliwości winą za 
niepowodzenia na budowie obarczają 
oponentów, twierdząc, że wybrana 
została firma, która nie gwarantowała 
sprawnego zakończenia budowy, jed-

nym z głównych kryteriów przetargo-
wych była cena, a koszty niedoszaco-
wane, dlatego inwestycja nie mogła 
się udać.
- Oferta na budowę obwodnicy Wał-
cza w ciągu drogi krajowej nr 10 
została złożona przez szczeciński 
Energopol 28 sierpnia 2015 roku na 
ponad 430 mln zł brutto. Była to na 

tamten czas cena rynkowa, o czym 
może świadczyć następna oferta ce-
nowa z postępowania przetargowego 
złożona przez konsorcjum firm Salini 
Polska i Salini Impregila, która była 
wyższa tylko o 0,6 proc. Kolejne ofer-
ty firm Intercor i Bilfinger były droż-
sze odpowiednio o 2,8 proc. i 3,7 proc. 
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Najlepiej 
zamknąć oczy  

Małe dzieci, kiedy są zawstydzo-
ne lub czegoś się boją, zamykają 
oczy i wierzą, że zniknęły i nikt ich 
nie widzi. Czasami starsi powiela-
ją dziecinne marzenie, lecz w ich 
przypadku chodzi o znacznie waż-
niejsze sprawy. Wybiórczo zauwa-
żają korzystne  dla siebie rzeczy, 
a na niewygodne przymykają oko.

Pani wicestarosta w jednym z wy-
wiadów ubolewa, że nabór uczniów 
do I LO w tym roku mocno kuleje 
i twierdzi, że „…łącznie z dyrekto-
rem szkoły i starostą jesteśmy zgod-
ni, że szkole zaszkodziła publikacja 
w jednym z lokalnych tygodników”. 
Kiedy jednak od dłuższego czasu 
krążyła wśród młodzieży opinia, że 
w „Kaziku” źle się dzieje, część na-
uczycieli nie przykłada się do pracy 
i uczeń traktowany jest przedmio-
towo, wymieniona trójka wołała 
zamknąć oczy. A swoją drogą cie-
kaw jestem czy poruszane w na-
szej publikacji przez absolwentów 
i uczniów tego ogólniaka sprawy 
zostały przez szkolne i samorządo-
we władze wzięte na poważnie?
Podobnie jeden z radnych Rady 
Miasta i Gminy Człopa, który był 
tajnym współpracownikiem Służby 
Bezpieczeństwa również zamknął 
oczy. No może je tylko przymknął. 

Przyznał, że kapował, lecz jego do-
nosy - jak utrzymuje - nikomu nie 
zaszkodziły.
Obecnie jesteśmy w gorącym, 
przedwyborczym okresie i wśród 
zwolenników jak i przeciwników 
poszczególnych opcji wyraźnie wi-
dać tytułową przypadłość. Paweł 
Suski jest - co widać po interneto-
wych wpisach - przez dużą część 
elektoratu odsądzany od czci i wia-
ry. Posłowi zarzuca się nicnierobie-
nie przez 12 lat pobytu na Wiejskiej 
i twierdzi się, że były to zupełnie 
zmarnowane kadencje. Jego prze-
ciwnicy nie zauważają nie tylko 
działalności posła na rzecz popra-
wy losu zwierząt, pracy w Komisji 
Obrony Narodowej Sejmu, lecz 
również tego, że jest jednym z naj-
ważniejszych, jeżeli nie najważniej-
szym „ojcem” rodzącej się w bólach 
wałeckiej obwodnicy. Z drugiej 
strony zwolennicy Marka Subocza 

słusznie zauważają, że kiedy prze-
niósł się do Szczecina, nie zapo-
mniał o Wałczu i jak może pomaga 
miastu. Zupełnie jednak zapomina-
ją, że władza - którą przecież jako 
wicewojewoda reprezentuje - nisz-
czy w Polsce praworządność.
Do Sejmu wybiera się także Ro-
man Wiśniewski. Kiedy zasiądzie 
w ławach poselskich - w co nie 
wierzę, choć mu tego życzę -  bę-
dzie musiał swój pomysł na Polskę 
- który twierdzi, że ma - wprowa-
dzać w życie wraz z Pawłem Ku-
kizem. Ten polityk, którego wraz 
z Romanem „przytuliło” Polskie 
Stronnictwo Ludowe nazwał kie-
dyś tę partię „zorganizowaną grupą 
przestępczą”. Jestem ciekaw, czy 
obecny wałecki radny powiatowy 
w PSL-u będzie się zajmował - jak 
to wśród przestępców, do tego zor-
ganizowanych - handlem narkoty-
kami, ludźmi, praniem brudnych 

pieniędzy, czy też prostytucją, 
niekoniecznie polityczną.
W zamykaniu oczu dogoniliśmy 
już naszego największego sojusz-
nika. W USA wielu ludzi podziela 
pogląd, że masakry, które mają 
tam co jakiś czas miejsce zdarzają 
się dlatego, że nastąpiło zniszcze-
nie tradycyjnej rodziny oraz igno-
rowane jest znaczenia Boga i Ko-
ścioła. Pewnie jest w tym część 
prawdy. Dlaczego jednak zamyka 
się oczy na to, że ktoś legalnie 
kupuje w sklepie internetowym 
samopowtarzalny karabin, zabija 
kilkanaście osób i żadnym pro-
blemem nie jest dostęp do broni 
dla faceta, który jeszcze w liceum 
stworzył listę kolegów do zabicia 
i koleżanek do zgwałcenia.
Cóż zamykanie oczu jest wygod-
ne, lecz warto jednak mieć je sze-
roko otwarte.

piotr
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Sami to sobie zjedzcie
Rozumiem, że na nierozwagę nie ma paragrafów, ale może osoby kompetentne np. z Nadleśnictwa, z Towarzystwa 
Przyjaciół Zwierząt, Sanepidu a nawet ze Straży Miejskiej potrafią wytłumaczyć, a może nawet doprowadzić ludzi 
nieodpowiedzialnych do pewnej refleksji.
Na zdjęciu widzimy wyrzucane każdego dnia odpady socjalne. Są to resztki chleba, skorupki po jajkach, nienadające 
się do konsumpcji warzywa i owoce. I to ludzie podrzucają zwierzętom. W jakim celu? Sami już tego nie zjedzą, bo by 
zachorowali, ale „kochane” zwierzątka niech się posilą. Na pewno wyjdzie to im na zdrowie. A, że przy okazji dziwnie 
„pachnie”, to przecież nie szkodzi.
To „dzikie wysypisko” odpadów komunalnych znajduje się na terenie działki miejskiej nr 2466, na końcu os. Piastow-
skiego.

Imię i nazwisko autora listu do wiadomości redakcji
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Świadczy to wyraźnie o prawidłowym 
skalkulowaniu ceny kontraktowej - 
informuje dyrektor przygotowania 
i realizacji produkcji firmy Energopol 
Jerzy Geniusz. - Aktualna sytuacja, 
w jakiej znalazła się spółka Energo-
pol, nie jest odosobniona na rynku 
budownictwa infrastrukturalnego. 
Spółka koncentruje swoją działalność 
na realizacji inwestycji budowlanych 
prowadzonych przez okres kilku lat, 
co wymaga znacznego zaangażowa-
nia ludzkiego i finansowego. Prowa-
dzone inwestycje generują koszty już 
od samego początku realizacji budów 
(koszty zatrudnienia  pracowników, 
najmu i obsługi sprzętu, specjalistów, 
kadry inżynierskiej, kosztów obsłu-
gi finansowej i prawnej, gwarancji 
bankowych, ubezpieczeń, kosztów 
materiałów i podwykonawców). Są 
one niezmiernie podatne na zmiany 
czynników zewnętrznych. Realizacja 
inwestycji budowlanych jest więc 
szczególnie narażona na to, że warun-
ki jakie istniały w momencie zawiera-
nia umowy będą różne od warunków, 
jakie istnieją podczas jej wykonywa-
nia i zakończenia. 
W sektorze budownictwa zauważalny 
jest problem związany z niedopaso-
waniem systemu przetargowego do 
zmieniającej się sytuacji na rynku. 
Dzięki programom rządowym zwią-
zanych z poprawą infrastruktury dro-
gowej wzrosła liczba przetargów na 
realizację budownictwa drogowego. 
Firma budowlana stając do przetargu 
na trwającą kilka lat budowę musi 
przyjmować założenia dotyczące 
kosztów pracy i materiałów budow-
lanych w całym okresie trwania bu-
dowy, ale aktualnej na czas składania 
oferty. 
- Od 2016 roku sytuacja na rynku 
budowlanym staje się coraz trudniej-
sza. W tym czasie załamał się system 
transportu kolejowego kruszyw. Wy-
konawcy zmuszeni są do korzystania 
z dużo droższego kruszywa skandy-
nawskiego dostarczanego za pomocą 
transportu morskiego. W konsekwen-
cji wzrastają ceny kruszyw, które są 
podstawowymi materiałami w bu-
downictwie drogowym - wyjaśnia J. 
Geniusz. - W 2016 roku rozpoczął 
się radykalny wzrost cen materiałów, 

na co dodatkowo nałożył się brak 
rąk do pracy. Skala wzrostu cen oraz 
kosztów pracy na rynku budowlanym 
jest obecnie określany mianem rekor-
dowej. Tak dużej skali wzrostu nikt 
nie był w stanie przewidzieć. Spo-
rządzając oferty spółka bada wahania 
cen materiałów i usług z poprzednich 
lat poprzedzających złożenie oferty 
i uwzględnia przy tym zapowiadany 
wzrost inwestycji drogowych i inne 
czynniki kształtujące ceny i tendencje 
w oparciu o dostępne dane branżowe. 
Jednak tak drastyczny wzrost cen nie 
był do przewidzenia a tym bardziej 
do skalkulowania i oszacowania. Co 
więcej, nie tylko Energopol, ale więk-
szość innych firm z branży budowla-
nej, również  firmy z dużym kapitałem 
światowym i potencjałem produkcyj-
nym, także tego nie były w stanie 
przewidzieć. 
Jerzy Geniusz zwraca też uwagę na 
błędy projektowe, które nie tylko mia-
ły wpływ na opóźnienie budowy, ale 
także spowodowały wzrost kosztów 
o aż 20 procent. Przeprojektowany zo-
stał pierwszy odcinek wraz z węzłem 
na ulicy Kołobrzeskiej. 
Mimo trudnej sytuacji na rynku prace 
trwały aż do czerwca tego roku, kiedy 
Energopol zdecydował się na ogłosze-
nie upadłości. Mimo to przedstawicie-
le deklarowali i nadal deklarują chęć 
dokończenia prac i uzyskanie prze-
jezdności jeszcze w tym roku. 
- Energopol wraz z GDDKiA do-
konują analizy zasadności i wyso-
kości roszczeń finansowych w celu 
dalszej realizacji kontraktu. Firma 
jest skłonna dokończyć budowę ob-
wodnicy Wałcza przy pomocy finan-
sowej zamawiającego, polegającej 
na bezpośredniej płatności dla pod-
wykonawców, usługodawców i  do-
stawców. Aktualnie trwają negocjacje 
z zamawiającym, podwykonawcami 
i dostawcami w celu dokończenia 
pozostałej do zrealizowania części 
kontraktu - informuje J. Geniusz. - 
Dołożymy wszelkich starań, aby  do-
kończyć w sumie już niewielki zakres 
prac w celu uzyskania przejezdności 
i umożliwić kierowcom w tym roku 
z korzystania z obwodnicy. Warun-
kiem dokończenia budowy i uzyska-
nia przejezdności w tym roku jest bez-

pośrednia płatność od zamawiającego 
dla podwykonawców, usługodawców 
i dostawców, głównie dostawcy asfal-
tu do robót bitumicznych. 
Rozmowy trwają. 
- Odbywamy z firmą Energopol 
Szczecin regularne spotkania w spra-
wie realizowanych kontraktów. Poza 
tym odbywają się przewidziane kon-
traktem rady budowy i spotkania. 
Wykonawca deklaruje, iż przystąpi 
do robót i zamierza ukończyć inwe-
stycję - potwierdza rzecznik szcze-
cińskiego oddziału GDDKiA Mateusz 
Grzeszczuk. - Z naszych informacji 
wynika, że firma Energopol Szczecin 
nie płaci podwykonawcom, usługo-
dawcom i dostawcom na budowie. 
Zgodnie z obowiązującymi regula-
cjami w wypadku braku zapłaty przez 
generalnego wykonawcę, faktury 
te reguluje GDDKiA, potrącając te 
kwoty z wynagrodzenia generalnego 
wykonawcy. Dotychczas na budowie 
obwodnicy Wałcza wypłacono bez-
pośrednio podwykonawcom blisko 
21 mln złotych, kolejne wnioski na 
kwotę około 10 mln złotych są roz-
patrywane. W szczecińskim oddziale 
GDDKiA odbywają się comiesięczne 
otwarte spotkania, na których podwy-
konawcy mogą zgłaszać problemy 
w tym względzie.
- Naszą obwodnicę do budowy przy-
gotowała Platforma Obywatelska, 
włącznie z podpisaną umową, finan-
sowaniem i terminem jej realizacji. 
Obecna władza miała ją tylko zakoń-
czyć i przeciąć wstęgę na otwarciu. 
Niestety w budżecie zabrakło pienię-
dzy na drogi - irytuje się poseł P. Su-
ski. - Olbrzymi wzrost cen towarów 
i usług spowodował, że większość 
inwestycji drogowych w kraju jest 
zagrożona. Drogowe firmy budow-
lane wnioskują o renegocjacje pod-
pisanych umów, bo nie są w stanie 
w takich warunkach ich zakończyć. 
Możliwość renegocjacji rząd PiS-
-u ma w przepisach, które my wpro-
wadziliśmy w 2013 roku. W tak du-
żych inwestycjach, realizowanych 
w dłuższym okresie czasu, kontrakty 
mają prawo być negocjowane. Dro-
gi muszą być budowane, kończone 
i oddawane do użytku. Państwo ma 
wszystkie narzędzia, aby je budować, 

Dokończenie ze str.1

ale musi być sprawne, a w tym obsza-
rze tak niestety nie jest.
Słowa parlamentarzysty potwierdza 
przedstawiciel Energopolu. Poinfor-
mował, że branża budowlana postu-
luje zmiany cen, szczególnie materia-
łów i robocizny, w celu  urealnienia 
ich wysokości do obecnie panujących. 
Przedstawiciele firm Ogólnopolskiej 
Izby Gospodarczej  Drogownictwa 
oraz Polskiego Związku Pracodaw-
ców Budownictwa skierowali ostatnio 
list do premiera Mateusza Morawiec-
kiego w celu zwrócenia uwagi na pil-
ną potrzebę renegocjacji cen w zawar-
tych umowach. 
Czy obwodnicą pojedziemy jeszcze 

w tym roku? Dyrektor Energopo-
lu Marcin Konarzewski mówi, że 
wszystko w rękach GDDKiA i tego, 
czy wypłaci podwykonawcom pienią-
dze w ramach wypłat bezpośrednich. 
O wypowiedź w tej sprawie zapyta-
liśmy związanego z Wałczem wice-
wojewodę zachodniopomorskiego 
Marka Subocza. Niestety nie otrzy-
maliśmy odpowiedzi. Pytaliśmy m.in. 
o wynik ostatniego spotkania z przed-
stawicielami Energopolu i czy wy-
korzysta narzędzia, jakimi dysponuje 
jako przedstawiciel rządu do rozwią-
zania problemów przy budowie wa-
łeckiej obwodnicy. 

Z. Błaszczyk-Koniecko
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Ogłoszenia drobne: 99 gr za słowo

Ogłoszenia drobne
- - PRACA - -

• Szukam opiekunki do osoby starszej. 
Tel. 603 388 603

• Zakład Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. w Wałczu, ul. Budowlanych 9, 
zatrudni kierowcę autobusu. W przypadku braku posiadania kalifikacji 
wstępnej, zakład sfinansuje jejnuzyskanie. 
Kontakt telefoniczny 67 258 4435 lub w siedzibie zakładu, 
ul. Budowlanych 9.

• VICTORIA CYMES” Sp. z o.o. w Wałczu zatrudni
murarza-tynkarza.
tel. 661 912 897

- - LOKALE, NIERUCHOMOŚCI - -

• Zamienię mieszkanie własnościowe 4 pokojowe na 3 pokojowe Wałcz, 
Dolne Miasto
tel. 531 674 938

• Sprzedam działkę w Strącznie nad jeziorem Raduń, około 50 arów.
Tel. 668 007 433

• Sprzedam działkę budowlaną 521m2+ działkę ogrodniczą 2900m2. 
Nowe Morzyce. 
Tel. 693 424 150

• Sprzedam lub wynajmę lokal użytkowy w Wałczu. Powierznia 30m2. 
Dobra lokalizacja. 
Tel. 500 081 681

• Wynajmę lokal
Tel. 725 929 462

• Wynajmę lub sprzedam:
-Sklep w Wałczu o pow. 300 m2 (aktualnie sklep meblowy)
-2 hale magazynowe w Kołatniku (pow. 400 m2 każda)
-działkę budowlaną ok. 1500 m2 z budynkiem gospodarczym, uzbrojoną 
w Chudym( woda, energia elek., instal. gazowa) 
Obiekt produkcyjno – magazynowy ok 680 m2 na działce 6300 m2. 
Wolnostojący w Witankowie. 
Tel. 602 497 237

• Sprzedam dom 320m2 w gminie Tuczno. 
Tel. 798 527 905

• Pokoje do wynajęcia 
Tel. 604 580 081

• Mieszkanie do wynajęcia najchętniej dla firm
Tel. 604 580 081

• Sprzedam ziemię 8,14 ha
Tel. 792 020 549

• Do wynajęcia dom (4 pokoje) z podwórkiem nad rzeką 
w Szwecji.
Tel. 516 326 268

• Sprzedam dom, ul. Chopina 123m2, cena za m2-3000 zł. 
Tel. 536 389 203

• Lokal do wynajęcia 40m2 w Centrum Wałcz.
Tel. 602 255 827

• Do wynajęcia mieszkanie 2 pokojowe.
Tel. 609 833 120

• Z powodu choroby, pilnie sprzedam mieszkanie 75m2, własnościowe, 
bezczynszowe. Częściowo po remoncie. Może być zamiana na parter. 
Tel. 67 387 32 17 lub 608 797 224

• Sprzedam mieszanie na 1 piętrze 4 pokoje-74m2, 
Dolne Miasto. 
Tel. 602 731 956

• Do wynajęcia kawalerka, centrum Wałcza. 
Proszę dzwonić po godz. 17.00
Tel. 697 968 611

• Wynajmę pół domku dla pracowników lub firmie. 
Sprzedam działki budowlane w Wałczu
Tel. 509 584 308

• Mieszkanie do wynajęcia w centrum Wałcza. 
Tel. 502 037 108

• Oferuje do wynajęcia pomieszczenie biurowe 14m2.
- pomieszczenie idealnie nadające się na biuro ( posiada wszystkie 
media).Warunki najmu do uzgodnienia.
tel. kont.67 258 4435

• Pokój do wynajęcia w Wałczu. 
Tel. 796 286 840

• Zamienię mieszkanie 2 pokojowe w kamienicy IIIp. 
na 2 pokojowe w bloku. Może być zadłużone.
Tel. 501 160 263

• Sprzedam 3 pokojowe mieszkanie w bloku, 63m2 na II pietrze w 
Gostomi. 
Tel. 662 951 999

• Sprzedam działki budowlane w Kłębowcu, blisko rzeki. 
Tel. 882 418 294

• Zakład Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o. w Wałczu, ul. Budowlanych 
9, oferuje do wynajęcia pomieszczenie biurowe 14m2.
- pomieszczenie idealnie nadające się na biuro (posiada wszystkie 
media). Warunki najmu do uzgodnienia.
tel. kont. 67 258 44 35.

• Mieszkanie do wynajęcia na Zatorzu, parter, 2 pokojowe 47m2 
w bloku od września. 
Tel. 517 231 986

• Mieszkanie do wynajęcia w Wałczu 130m2, 2 łazienki, 2 kuchnie, 
4 pokoje. 
Tel. 604 660 499

- - RÓŻNE - - 

• Biuro Matrymonialne „Dana”
Tel. 695 062 020

• Remonty i wykończenia wnętrz. 
Tel. 504 160 153
 
• Wykończenia wnętrz, domy, stany deweloperskie, apartamenty, 
mieszkania, biura, konkurencyjne ceny, referencje. 
Tel. 609 002 462

• Usługi remontowo-budowlane. Szpachlowanie, wykończenia wnętrz. 
Tel. 883 510 741

• Usługi remontowo-budowlane. Wykończenia wnętrz. Malowanie, 
kafelki, ogrzewanie podłogowe, zabudowy karton-gips, kostka bruko-
wa, szpachlowanie, elewacja. Zadzwoń i umów się na wycenę. 
Tel. 795 177 634

• Sprzedam. Nissan Micra K12, pojazd zadbany, klimatyzacja, alusy, 
komputer, 5 drzwi, kolor niebieski, cena 5900 do negocjacji. 
tel 505 456 048

• Sprzedam lub zamienię na auto z kratką. Ford Mondeo kombi 2004 r. 
diesel,  cena do negocjacji. 
tel 608 631 285

• Kupię niedrogi samochód na gaz.
tel.533 625 165

• Sprzątanie po remontach, wywóz gruzu z utylizacją. 
Transport gabarytowy. 
Tel. 663 018 186

• Sprzedam: 
- samochód osobowy Volkswagen Golf 1.4 B, rok produkcji 1998
- samochód osobowy Renault Kangoo 1.2 B typ mini camper, 
rok produkcji 1998
Tel. 508 915 306

• Do wynajęcia mieszkanie 2 pokojowe. 
Tel. 608 833 120

• Praca w Holandii
Pilnie poszukiwani pracownicy do zbiorów owoców w sadach 
oraz zbiory warzyw z pola.
stawka ok. 11 euro/godz. – wyjazdy od końca sierpnia 2019.

Rekrutacja: biuro w Wałczu, Kościuszki 12a , tel. 672584108, 
603122111, , www.posrednictwoholandia.pl,  /Lic. 4933/

REKLAMA
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Do dość groźnego zdarzenia doszło w poniedziałek (19 bm.) na ul. 1 Maja Wałczu. Była koniecz-
na ewakuacja mieszkańców.

- Podczas wiercenia przebicia pod ulicą doszło do uszkodzenia rury gazowej niskiego ciśnienia o średnicy 125 cm zasilającej pobli-
skie osiedle w gaz - mówi kpt. Mirosław Gruchot, oficer prasowy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wałczu. 
- Firma, która robiła przebicie, wezwała pogotowie gazowe, które po przybyciu na miejsce stwierdziło, że uszkodzenie jest tak duże, 
że należy przeprowadzić ewakuację.
W sumie ewakuowano 20 mieszkańców pobliskiego bloku i domków jednorodzinnych. Dla bezpieczeństwa pogotowie energetycz-
ne wyłączyło prąd. Usuwanie awarii trwało około dwie godziny. 

mk
Fot. Czytelnik
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Mówi brudas do brudasa: 
– Jak jeszcze raz będziesz wbi-
jał gwoździe moimi skarpet-
kami, to ci połamię przeście-
radło..

W kościele Franek zaczepił 
w drzwiach księdza: 
- Czy to w porządku, jeśli jedna 
osoba czerpie korzyść z pomył-
ki drugiej? 
- Oczywiście, że nie! 
- W takim razie - powiedział 
młody człowiek - Chciałbym, 
żeby ksiądz rozważył zwróce-
nie mi pięciuset złotych, które 
zapłaciłem za ślub w lipcu. 

Małżeństwo po przebudzeniu: 
Ona: Śniło mi się, ze jeździłam 
cała noc na rowerze, jestem 
wykończona 
On: Ja tez ledwo żyję, śniło mi 
się, ze kochałem się całą noc 
Ona zalotnie: Ze mną... 
On: Nie, nie z tobą, ty poje-
chałaś gdzieś na rowerze 

Policjant do kierowcy:  
- Jechał pan ponad 100 km na 
godzinę. Nie przyszło panu do 
głowy, że może się pan zderzyć 
z innym samochodem?!  
- Z innym samochodem? 
Na chodniku?

- Kowalski proszony do gabine-
tu szefa.  
- Szef mnie wzywał?  
- Kowalski, wszystkie kompu-
tery w firmie są zablokowane, 
tylko wyświetla się napis 
„Jeśli nie spełnisz wszystkich 
żądań związku zawodowego, 
to komputery nie zostaną 
odwieszone.”  
Nie mam dowodów, 
ale jestem pewny Kowalski, 
że to ty założyłeś związek 
zawodowy i zablokowałeś 
komputery.  
- Dlaczego szef jest pewny, 
skoro nie ma dowodów?  
- Ponieważ jest to firma dwu-
osobowa.
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Ruszył wyścig do Sejmu
Na tę chwilę udało nam się potwierdzić start czworga kandydatów do Sejmu. To obecny poseł PO Paweł Suski, wicewojewoda zachodniopomorski 
Marek Subocz, radny Rady Powiatu Roman Wiśniewski, który był już związany m.in. z ORS Przyszłość i Nowoczesną oraz dyrektor Gminnej Biblio-
teki Publicznej w Karsiborze Aldona Piaskowska, która w ostatnich wyborach samorządowych startowała do powiatu z ramienia Niezależnych.

- Startuję, ponieważ mam konkretny 
pomysł na Polskę, jest to program 
społeczno- wolnościowy. Należy 
sporą część władzy i pieniędzy od-
dać ludziom i samorządom. Państwo 
zajmuje się zbyt wieloma rzeczami, 
część z nich należy oddać społeczeń-
stwu. Są sprawy, co do których pań-
stwo powinno mieć głos decydujący, 
jak energetyka i obronność, lecz inne 
sprawy można załatwiać na szczeblu 
lokalnym i na te cele państwo powin-
no pieniądze zabezpieczyć - mówi 
Roman Wiśniewski. - Startuję z Ko-
alicji Polskiej, PSL, Kukiz, ponieważ 
mi to zaproponowano. Posiadam zrę-
by programu, nadal nad nim pracuję 
i niedługo go przedstawię wyborcom. 
Program zaproponowany przez Paw-
ła Kukiza i Władysława Kosinia-
ka-Kamysza jest zbieżny z tym, co 
proponuję. Są też oczywiście pewne 
rozbieżności, uważam, że jednoman-
datowe okręgi wyborcze powinny 
obowiązywać w całym kraju. Kam-
panię będę prowadził energicznie 
i poważnie, ale bez zadęcia przy wy-
korzystaniu wszystkich dostępnych 
środków komunikacji ze społeczeń-

stwem, z ludźmi należy rozmawiać, 
żeby poznać ich problemy.
Poseł Paweł Suski, od zawsze zwią-
zany z Platformą Obywatelską, nie 
kryje rozczarowania postawą Roma-
na Wiśniewskiego. 
- Niektórzy kandydaci myślą, że start 
w wyborach do Sejmu to zabawa 
i nie rozumieją, że bez konsolidacji 
w okręgu wzmacniamy listę PiS - 
mówi poseł Paweł Suski. - Zwłasz-
cza, że z tej samej listy, co Roman 
Wiśniewski, startuje z Kłębowca 
Aldona Piaskowska. Wyborcy mu-
szą zrozumieć, że jeżeli koalicja PSL 
i Kukiza wejdzie do Sejmu, stanie się 
naturalnym koalicjantem PiS. Oczy-
wiście jeśli Kaczyński będzie ich po-
trzebował. PSL nie wie kim jest i kim 
chce być. Ludzie oddając głos na tę 
listę, będą wspierać Kaczyńskiego. 
Jestem zawiedziony decyzją Romana 
Wiśniewskiego, ponieważ niespełna 
rok temu otrzymał w prezencie nr 1 
na liście Koalicja Obywatelskiej do 
powiatu w wyborach samorządo-
wych, a teraz zdradził wyborców. 
Swój start potwierdził także obecny 
wicewojewoda, dawniej radny Rady 

Powiatu Marek Subocz, od zawsze 
związany z Prawem i Sprawiedliwo-
ścią. 
- Tak kandyduję. Przez ostatnie 4 
lata pokazałem że jestem skuteczny 
w działaniu i współpracy z samorzą-
dowcami niezależnie od barw par-
tyjnych - zapewnia. - Podczas wielu 
spotkań z mieszkańcami regionu 
poznałem ich problemy i potrzeby, 
które chciałbym rozwiązywać. Pro-
gram Prawa i Sprawiedliwości jest 
skuteczny i wiarygodny, co potwier-
dza poprawa sytuacji życiowej miesz-
kańców województwa oraz liczne 
inwestycje. Sam Wałcz oraz powiat 
walecki, uzyskał m.in. milionowe 
dotacje na budowę dróg, budowę 
komendy powiatowej policji, zakup 
średniego i ciężkiego pojazdu do 
Państwowej Straży Pożarnej, renowa-
cje Cmentarza Wojskowego ale także 
wsparcie z mojej strony 107 szpitala 
wojskowego m.in. w sprawie zakupu 
rezonansu. Chciałbym reprezentować 
Wałczan oraz mieszkańców okręgu 
w Sejmie by móc jeszcze bardziej 
wpływać na rozwój naszego regionu.
W najbliższym czasie zostanie ofi-

cjalnie ogłoszona lista Prawa i Spra-
wiedliwości.
Aldona Piaskowska, która podobnie 
jak R. Wiśniewski znajdzie się na li-
stach Koalicji Polskiej wypowiada się 
w spokojnym tonie:
- Nie należę do żadnej partii. Absolut-
nie nie zabiegałam o miejsce na żad-
nej liście i na początku byłam do tego 
sceptycznie nastawiona, ale... dlacze-
go nie? Startuję z przekonaniem, że 
mogę i chcę dać coś od siebie w życiu 
publicznym, tak jak tej pory daje to 
tu na dole, na niwie działalności spo-
łecznej. Jeszcze mamy demokrację 
i mam nadzieję, że nie pozwolimy jej 
zniszczyć. Wspólnie. Na liście PSL 
Koalicja Polska znajdują się ludzie 
z różnych środowisk, również tacy 
jak ja kompletnie z zewnątrz. Od kil-
ku dni obserwuję przepychanki poli-
tyczne w naszym regionie. Osobiście 
darze ogromnym szacunkiem   Pawła 
Suskiego, uważam, że bardzo dobrze 
nas reprezentuje, a jego działania jako 
posła RP są niezwykle korzystne dla 
regionu. Temu nie można zaprzeczyć. 
Nie sposób również nie zauważyć 
działań społecznych Romana Wi-

śniewskiego. Moja kampania będzie 
skromna i nieagresywna. Nie sposób 
nie zauważyć różnych dywagacji 
strategiczno-politycznych na różnych 
forach internetowych i w prasie, a tak 
naprawdę jedynie co możemy zrobić, 
żeby coś zmienić, to przekonać oby-
wateli, żeby uczestniczyli w wybo-
rach. Kosiniak-Kamysz dementuje na 
każdym kroku informacje, że wejdzie 
w koalicję z PiS. Mam silne poczucie 
wartości i porządku konstytucjonal-
nego. Zdaję sobie sprawę, że nie znam 
się na większości spraw, o których 
teoretycznie mogę współdecydować 
i jako świadoma swoich ograniczeń 
racjonalistka będę szukała pomocy 
wśród specjalistów. Nie wszystko po-
doba mi się w programie PSL, ale kto 
może powiedzieć, że program jakiejś 
partii odpowiada mu w całości i jest 
zgodny z jego przekonaniami?
W ostatnim czasie pojawiła się nie-
prawdziwa informacja, że do Sejmu 
ma startować także przewodniczący 
Rady Miasta Paweł Łakomy.
Wybory parlamentarne odbędą się 13 
października. 

zespół
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Powrót do natury
Już po raz trzeci w „7 Ogrodach” w Łowiczu Wałeckim zorganizowano Festiwal Ziół. Impreza każdego roku cieszy się coraz większym zaintere-
sowaniem zwiedzających.

Wakacyjny obóz MDP
Od 9 do 18 sierpnia w Darłówku odbywał się obóz sportowo-pożarniczy dla dzieci z Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych. To drugi obóz pożarniczy 
zorganizowany przez Stowarzyszenie „Na straży bezpieczeństwa” i pierwszy współorganizowany przez Ochotniczą Straż Pożarną w Dębołęce.

W polskiej tradycji ludowej święto 
Wniebowzięcia NMP znane jest pod 
nazwą Matki Boskiej Zielnej, patron-
ki ziemi i roślinności. To czas święce-
nia kwiatów, ziół czy podziękowania 
za plony.
- Święto Ziół również bardzo ściśle 
powiązane jest z naszym terenem, 
który jest bioregionem, gdzie nie ma 
przemysłu - mówi Grażyna Kugiel 
z „7 Ogrodów”. - Każde zioło czy 

chwast, który tutaj rośnie, ma właści-
wości lecznicze. Im więcej się o tym 
dowiadujemy, tym lepiej możemy tę 
wiedzę wykorzystać i przekazać da-
lej. Organizując Święto Ziół chcemy 
uczyć ludzi szacunku do ziemi. I oka-
zuje się, że jest wśród nas mnóstwo 
ludzi, którzy stosują te zasady w swo-
im życiu. Na co dzień coraz więcej 
mówi się o ekologii, powrocie do 
natury i zdrowym odżywianiu. Mamy 

nadzieję, że każdy kto tutaj przyje-
dzie i skorzysta z oferty, wyniesie 
choć odrobinę wiedzy i zamiłowanie 
do ziół.
Święto rozpoczęło się poświęce-
niem bukietów kwiatowo-ziołowych, 
a święcił je gość specjalny - pro-
boszcz z Dusseldorfu, który jako 
jedyny ksiądz w historii Niemiec 
i jedyny Polak pracujący w Niem-
czech otrzymał nagrodę prezydenta 

Niemiec za zasługi na rzecz narodu 
niemieckiego.
Cały dzień w „7 Ogrodach” obfitował 
w mnóstwo atrakcji. Na stoiskach 
można było nabyć m.in. wytwory 
rękodzielnicze, naturalne kosmety-
ki, ekologiczne, niespotykane na co 
dzień przetwory domowe np. dżem 
z szyszek sosny czy musztarda śliw-
kowa, sery produkowane w lokalnej 
serowarni czy wędliny bez ulepsza-
czy smakowych. Odbyły się także 
wykłady prowadzone przez diete-
tyczki i praktyków zielarskich po-
święcone sokom warzywnym, zasto-
sowaniu ziół w dietetyce i kwiatów 
w kuchni. Całości dopełniły zajęcia 
warsztatowe plastyczne oraz przy-
gotowywania soków warzywno-zio-
łowych. Organizatorzy zadbali także 
o coś „dla ucha” - występy zespołu 

tańca ludowego „Diabaz”, zespołu 
„Aplauz” czy zespołu z Kościerzyny, 
który w swoim repertuarze ma m.in., 
jazzujące melodie ludowe. Po wykła-
dach i warsztatach można było zre-
laksować się w dźwiękach gongów, 
mis kryształowych i innych instru-
mentów. Dorośli i dzieci przygotowy-
wali także łapacze snów, a motywem 
przewodnim był oczywiście kwiaty 
i zioła. Każdy mógł znaleźć dla siebie 
coś interesującego. Zabrakło jedynie 
sprzedawców na targu rolnym...
Święto Ziół cieszyło się wielkim za-
interesowaniem. Świadczyć o tym 
może choćby fakt, że już w południe 
wszystkie miejsca parkingowe był 
zajęte, samochody stały wzdłuż drogi 
dojazdowej do „7 Ogrodów”, a ludzie 
wciąż tłumnie nadchodzili…

k

W obozie uczestniczył 40 dzieci 
z jednostek OSP z terenu gminy Wałcz 
w wieku od 10 do 16 lat. Młodzi 
strażacy brali udział w zajęciach me-
todycznych z zakresu ochrony prze-
ciwpożarowej i pierwszej pomocy 
przedmedycznej, ćwiczyli elementy 
sportu pożarniczego wg regulaminu 
CTIF, sprawianie linii wężowych oraz 
musztrę pod okiem wychowawców 
posiadających wieloletnie doświad-
czenie pożarnicze. Pomiędzy zajęcia-
mi szkoleniowymi dzieci integrowały 
się wypoczywając na plaży oraz bio-
rąc udział w grach i zabawach.
Na ostatnim apelu uczestnikom obozu 
wręczono pamiątkowe dyplomy oraz 
Karty Specjalności Pożarniczej MDP 
„Ratownik” oraz „Organizator pra-
cy sportowej”. Specjalność uzyskana 

została na podstawie zdobytej wiedzy 
i umiejętności podczas obozu.
Dzięki współpracy Stowarzyszenia 
„Na Straży Bezpieczeństwa” z komen-
dantem PSP, gminą wiejską Wałcz, 
komendantem gminnym OSP gminy 
Wałcz oraz Ochotniczą Strażą Pożarną 
w Dębołęce, możliwe było przeprowa-
dzenie ćwiczeń oraz zabaw przy uży-
ciu sprzętu pożarniczego. 
Organizacja obozu była możliwa 
dzięki wsparciu finansowemu gminy 
wiejskiej Wałcz oraz OSP Dębołęka, 
która  pozyskała dofinansowanie z bu-
dżetu państwa na realizację zadania 
publicznego „Przygotowanie jedno-
stek ochotniczych straży pożarnych do 
działań ratowniczo-gaśniczych”.

Klaudia Gruchot, 
fot. Grzegorz Kasperowicz
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Święto pod nadzorem
14 sierpnia, w wigilię 99. rocznicy Bitwy Warszawskiej, na terenie wałeckich jednostek: 100 Batalionu Łączności i 104 Batalionu Logistycznego, 
żołnierze obchodzili swoje święto. Była to okazja do wręczenia nagród i wyróżnień oraz zaprezentowania sprzętu wojskowego i nie tylko…

Uroczystości rozpoczęły się mszą po-
lową, po której odbył się uroczysty 
apel. Wśród zaproszonych gości byli 
m.in. samorządowcy, dowódcy jedno-
stek i instytucji wojskowych z terenu 
garnizonu Wałcz, przedstawiciele 
służb mundurowych i kombatanci. W 
apelu udział wzięli także członkowie 
rodzin żołnierzy, pracownicy cywilni 
jednostki i liczna grupa dzieci.
- Dzisiejsza uroczysta zbiórka z oka-
zji obchodów święta Wojska Polskie-
go upamiętnia 99. rocznicę jednej z 
największych victorii oręża polskie-
go, która bezsprzecznie wpłynęła na 
losy nie tylko Polski, ale też Europy 
i świata - mówił dowódca Brygady 
Wsparcia Dowodzenia Wielonarodo-
wego Korpusu Północny-Wschód płk 
Jacek Rolak. - Dzisiaj chcemy uczcić 
pamięć tych, którzy w chwili próby 
stanęli na zawołanie ojczyzny i odda-
li dla niej to co najcenniejsze - swoje 
życie. Dzisiaj żołnierze jako spadko-
biercy pokoleń naszych rodaków bio-
rących udział w Bitwie Warszawskiej 
jesteśmy kontynuatorami obowiązku 
służby ojczyźnie. Obrona ojczyzny 
i jej mieszkańców jest świętym obo-
wiązkiem każdego z nas noszącego 
mundur; jest sprawą honoru, odpo-

wiedzialności i patriotyzmu.
W trakcie uroczystości wręczono 
medale za wzorową służbę i pracę, 
za zasługi dla obronności kraju, oko-
licznościowe wyróżnienia i nagrody 
dla żołnierzy i pracowników służby 
cywilnej oraz akty mianowania na 
wyższe stopnie. Medale przyznało 
również Stowarzyszenie Kombatan-
tów Misji Pokojowych ONZ za za-
sługi dla stowarzyszenia. Srebrnym 

medalem uhonorowano sztandary 1 
RBLog, 100 BŁ i 104 BLog, a brą-
zowe otrzymali płk Marek Wiza, płk 
Jacek Rolak, ppłk Sławomir Jurczyk i 
ksiądz ppłk Witold Kurek.
Po Apelu Pamięci i salwie honoro-
wej goście obejrzeli defiladę wojsk i 
pokaz musztry paradnej w wykona-
niu Orkiestry Reprezentacyjnej Sił 
Powietrznych w Poznaniu. Obchody 
zakończyły się festynem, w trakcie 

którego można było zobaczyć z bliska 
sprzęt wojskowy, „pozamundurowe” 
osiągnięcia jednostek (np. trofea zdo-
byte w zawodach smoczych łodzi) czy 
hobby żołnierzy. Nie mogło oczywi-
ście zabraknąć wojskowej grochówki.
Ponieważ festyn odbywał się na tere-
nie jednostki, przed wejściem należa-
ło okazać dowód osobisty, spisywano 
imię i nazwisko osoby wchodzącej na 
teren jednostki.

- Córka przyjechała z Anglii z mężem 
i dziećmi, chcieliśmy razem przyjść 
na festyn, niestety, zięć musiał zo-
stać na zewnątrz, ponieważ ma oby-
watelstwo angielskie - mówiła jedna 
z uczestniczek. - Ja w tej jednostce 
przepracowałam wiele lat, tutaj służył 
mój mąż i szkoda, że dzisiaj nie mo-
żemy obchodzić Święta Wojska całą 
rodziną.

k
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ZwierzolubyDziś zaczniemy od podziękowań skierowa-
nych do wszystkich, którzy przyczynili się 
do kilku małych sukcesów, które osiągnęli-
śmy w ciągu dwóch ostatnich tygodni. Ser-
decznie dziękujemy Joannie, która stworzyła 
cudowny dom tymczasowy dla Spajkiego 
- spaniela, czekającego na podróż do domu 
stałego znajdującego się w Mirosławcu. 
Kłaniamy się Agnieszce, która adoptowała 
Diego, czteromiesięcznego szczeniaka, oraz 
wszystkim udostępniającym nasze posty 
(dzięki temu trzy psy wróciły do swoich wła-
ścicieli), wpłacającym pieniądze, za które 
mogliśmy kupić karmę kotom wolnożyją-
cym, oraz licytującym fanty na naszych au-
kcjach. To dzięki Wam stowarzyszenie może 
się rozwijać i pomagać innym. 
W ostatnim czasie zdarzyła się sytuacja, któ-
ra wycisnęła nam łzy z oczu. Dwa tygodnie 
temu zadzwoniła do nas pani, która prze-
bywała na wakacjach w okolicach Nakiel-
na, z informacją, iż przy polu biwakowym 
od kilku dni błąka się przeganiany przez 
wszystkich pies, wygłodzony, z widocz-
nymi zmianami na pysku, jak po wypadku 
komunikacyjnym. Udało nam się go złapać, 
i przy pomocy Straży Gminnej umieścić u dr 
wet. J. Dołowego, który miał mu wykonać 
niezbędne badania. Podejrzewaliśmy, że 
pies ma zmiany nowotworowe, i został wy-
rzucony właśnie z powodu swojej choroby. 
Nasze przypuszczenia potwierdziły się. Pies 
cierpiał, choroba dosłownie zżerała go od 
środka. Weterynarz powiedział, że dawno nie 
widział tak potwornych uszkodzeń narządów 
wewnętrznych, spowodowanych przerzuta-
mi. Jedynym humanitarnym wyjściem było 
ulżenie mu w cierpieniu. Został uśpiony... 

Nie zdążyliśmy mu pomóc, nie mieliśmy 
szans, by zmienić jego życie. Być może gdy-
by właściciel wcześniej zareagował, poprosił 
o wsparcie w finansowaniu leczenia, byłaby 
nadzieja. Czy można wyrzucić członka ro-
dziny, gdy zaczyna chorować? To pytanie 
pozostawię bez odpowiedzi. My, obcy psu 
ludzie, płakaliśmy z bezsilności i żalu. Oby 
jak najmniej takich sytuacji. 
Naszym podopiecznym w ostatnim czasie 
został również Cywil. Uciekł z domu, zo-
stał odłowiony i umieszczony w lecznicy. 
Odnaleźliśmy właścicielkę i w ten sposób 
poznaliśmy kolejną, trudną historię psa, któ-
rą mamy nadzieję odmienić dzięki Państwa 
zaangażowaniu. Cywil ma 6 lat. Od zawsze 
mieszka w budzie. Jego pan zmarł, a pani 
jest schorowana i sama potrzebuje pomocy. 
To pies grzeczny i przyjacielski. Jako sto-
warzyszenie wzięliśmy go pod swoje skrzy-
dła. W miejsce krótkiego sznurka kupiliśmy 
długi łańcuch, żeby psiak choć trochę mógł 
sobie podreptać po swojej posesji, czym był 
bardzo zaskoczony (nie było mowy o cał-
kowitym spuszczeniu zwierzaka). Co kilka 
dni sprawdzamy jego stan i wozimy karmę, 
jednak marzy nam się zmiana jego bytu ze 
względu na to, że właścicielka psa po prostu 
nie chce. Może znajdzie się człowiek chcący 
przygarnąć Cywila na swoje podwórko, któ-
ry okaże mu trochę serca, dobroci, zwykłego 
zainteresowania? Nie prosimy o miejsce na 
kanapie, tylko o kawałek podwórka. Pokryje-

my koszty kastracji, będziemy dowozić w ra-
zie potrzeby karmę, pomożemy w zakupie 
porządnej, dużej, ocieplonej budy. Pomóżcie, 
proszę. Razem odmieńmy los tego psa.
Ostatnia historia i prośba, którą żyje od 5 
tygodni stowarzyszenie. Marzenka to 5-let-
nia kotka adoptowana w wieku dwóch lat ze 
schroniska w Poznaniu przez Panią Dorotę. 
Na skutek immunologicznej choroby kicia 
straciła wszystkie zęby, dlatego jej odna-
lezienie jest tak istotne. Kotka przebywała 
od dwóch miesięcy u rodziców właścicielki 
na Dolnym Mieście ze względu na prze-
prowadzkę. Pani Dorota zgłosiła zaginięcie 
i poprosiła strażników miejskich o pomoc, 
jednak bez echa. Kilka dni kotki szukało 
mnóstwo ludzi. Wywieszono ogłoszenia na 
pobliskich tablicach i drzewach, które - o, 
ironio- strażnicy kazali ściągnąć pod groźbą 
mandatu karnego! 
Na naszej stronie https://www.facebook.
com.razemdlazwierzat/ możecie zobaczyć 
zdjęcia Marzenki i śledzić emocje, jakie to-
warzyszą Pani Dorocie po ucieczce ukocha-
nej kotki. Nie pozwólmy jej stracić nadziei. 
Może ktoś widział Marzenkę, może z dobre-
go serca zabrał do domu, zaopiekował się? 
Właścicielka tęskni. Rozejrzyjcie się wokół, 
popytajcie, bo jak mówi właścicielka: „Wo-
lałabym znać prawdę, nawet najgorszą. Ona 
byłaby lepsza od niepewności”. Gdyby ktoś 
wiedział cokolwiek o losie kotki, prosimy 
o kontakt z naszym stowarzyszeniem lub pod 

nr tel. 501 828 916. Mamy nadzieję, że ko-
lejny raz nam pomożecie, bo przecież razem 
możemy więcej.

Halina Spieczyńska, 
Razem dla Zwierząt

REKLAMA

Marzenka

Cywil

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGACH
Burmistrz Miasta Wałcz ogłasza pierwszy ustny przetarg nieograniczony na 
sprzedaż niezabudowanych nieruchomości gruntowych opisanych niżej:

1) Nr ewidencyjny  5661/71, położona w Wałczu 
przy ul. Kołobrzeskiej,  o powierzchni 1080 m2, 
opisana w księdze wieczystej KO1W/00033842/8 
Sądu Rejonowego w Wałczu. Zgodnie z obowią-
zującym na tym terenie miejscowym planem za-
gospodarowania przestrzennego nieruchomość 
przeznaczona jest pod zabudowę mieszkaniową 
jednorodzinną. Na terenie działki można realizo-
wać budynek mieszkalny wolnostojący i gospo-
darczo-garażowy jako zabudowa wolnostojąca 
lub bliźniacza.
- Cena wywoławcza wynosi 51.000,00 zł net-
to,
- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału 
w przetargu winny wpłacić wadium w wysoko-
ści 5.100,00 zł  w kasie Urzędu Miasta Wałcz 
lub na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 38 1240 
3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/
Wałcz. Ustalona kwota wadium musi znaleźć 
się w kasie lub na koncie Gminy najpóźniej 
dnia 30 września 2019r. Wadium wniesione 
po terminie nie będzie uwzględnione,
- Postąpienie nie może być niższe niż 510,00 zł;

2) Nr ewidencyjny  5654/180, położona 
w Wałczu przy ul. Kołobrzeskiej, o powierzch-
ni 1040 m2, opisana w księdze wieczystej 
KO1W/00033842/8 Sądu Rejonowego w Wał-
czu.  Zgodnie z obowiązującym na tym terenie 
miejscowym planem zagospodarowania prze-
strzennego nieruchomość  przeznaczona jest 
pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 
Na terenie działki można realizować budynek 
o funkcji mieszkalno-gospodarczo-garażowej re-
alizowanej w jednej bryle budynku o wysokości 
do 3 kondygnacji naziemnych.

- Cena wywoławcza wynosi 49.000,00 zł net-
to,
- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału 
w przetargu winny wpłacić wadium w wyso-
kości 4.900,00 zł w kasie Urzędu Miasta Wałcz 
lub na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 38 1240 
3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/
Wałcz. Ustalona kwota wadium musi znaleźć 
się w kasie lub na koncie Gminy najpóźniej 
dnia 30 września 2019r. Wadium wniesione 
po terminie nie będzie uwzględnione,
- Postąpienie nie może być niższe niż 490,00 zł.

3) Nr ewidencyjny  5654/182, położona 
w Wałczu przy ul. Kołobrzeskiej, o powierzch-
ni 1040 m2, opisana w księdze wieczystej 
KO1W/00033842/8 Sądu Rejonowego w Wał-
czu..  Zgodnie z obowiązującym na tym terenie 
miejscowym planem zagospodarowania prze-
strzennego nieruchomość  przeznaczona jest 
pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 
Na terenie działki można realizować budynek 
o funkcji mieszkalno-gospodarczo-garażowej re-
alizowanej w jednej bryle budynku o wysokości 
do 3 kondygnacji naziemnych.
- Cena wywoławcza wynosi 49.000,00 zł netto,
- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału 
w przetargu winny wpłacić wadium w wyso-
kości 5.000,00 zł w kasie Urzędu Miasta Wałcz 
lub na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 38 1240 
3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/
Wałcz. Ustalona kwota wadium musi znaleźć 
się w kasie lub na koncie Gminy najpóźniej 
dnia 30 września 2019r. Wadium wniesione 
po terminie nie będzie uwzględnione,
- Postąpienie nie może być niższe niż 490,00 zł.

4) Nr ewidencyjny  5654/185, położona 
w Wałczu przy ul. Kołobrzeskiej, o powierzch-
ni 1040 m2, opisana w księdze wieczystej 
KO1W/00033842/8 Sądu Rejonowego w Wał-
czu.  Zgodnie z obowiązującym na tym terenie 
miejscowym planem zagospodarowania prze-
strzennego nieruchomość  przeznaczona jest 
pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 
Na terenie działki można realizować budynek 
o funkcji mieszkalno-gospodarczo-garażowej re-
alizowanej w jednej bryle budynku o wysokości 
do 3 kondygnacji naziemnych.
- Cena wywoławcza wynosi 49.000,00 zł net-
to. 
- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału 
w przetargu winny wpłacić wadium w wyso-
kości 5.200,00 zł w kasie Urzędu Miasta Wałcz 
lub na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 38 1240 
3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/
Wałcz. Ustalona kwota wadium musi znaleźć 
się w kasie lub na koncie Gminy najpóźniej 
dnia 30 września 2019r. Wadium wniesione 
po terminie nie będzie uwzględnione,
- Postąpienie nie może być niższe niż 490,00 zł.

5) Nr ewidencyjny  5654/198 i 5661/93, położo-
na w Wałczu przy ul. Kołobrzeskiej, o łącznej po-
wierzchni 1131 m2, opisana w księdze wieczystej 
KO1W/00033842/8 Sądu Rejonowego w Wał-
czu. Zgodnie z obowiązującym na tym terenie 
miejscowym planem zagospodarowania prze-
strzennego nieruchomość  przeznaczona jest 
pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. 
Na terenie działki można realizować budynek 
mieszkalny wolnostojący i gospodarczo-garażo-
wy jako zabudowa wolnostojąca lub bliźniacza.

- Cena wywoławcza wynosi 53.000,00 zł net-
to,
- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału 
w przetargu winny wpłacić wadium w wyso-
kości 5.300,00 zł w kasie Urzędu Miasta Wałcz 
lub na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 38 1240 
3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/
Wałcz. Ustalona kwota wadium musi znaleźć 
się w kasie lub na koncie Gminy najpóźniej 
dnia 30 września 2019r. Wadium wniesione 
po terminie nie będzie uwzględnione,
- Postąpienie nie może być niższe niż 530,00 zł.

UWAGA!
Do wylicytowanej ceny działek wymienionych 
w poz. od 1 do 5 zostanie doliczony podatek 
VAT 23% zgodnie z ustawą z dnia 11.03.2004 r. 
o podatku od towarów i usług.
W dziale III Księgi wieczystej w/w nieruchomości 
brak wpisów.

Przetargi odbędą się w dniu 4 października 
2019r. w sali Nr 109 Urzędu Miasta Wałcz Pl. 
Wolności 1:  poz. 1 godz. 10:00,  poz. 2 godz. 
10:30, poz. 3 godz. 11:00,  poz. 4 godz. 11:30, 
poz. 5 godz. 12:00.

Pełną informację dotyczącą nieruchomości 
oraz przetargu zawiera ogłoszenie wywieszone 
na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miasta 
Wałcz przy Placu Wolności 1 oraz na stronie in-
ternetowej Urzędu Miasta Wałcz www.walcz.pl 
w zakładce - sprzedaż nieruchomości oraz na 
stronie www.bip.walcz.pl w zakładce sprzedaż/
dzierżawa/najem nieruchomości - przetargi na 
sprzedaż/dzierżawę nieruchomości. Szczegó-
łowe informacje można uzyskać również w Wy-
dziale Gospodarki Nieruchomościami Urzędu 
Miasta Wałcz, pokój Nr 113  tel. Nr  067 – 258 
44 71 w. 30. 

Zapraszamy do udziału w przetargu
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W schronach i po bezdrożach
W dniach 14-15 sierpnia odbył się VII Rajd Szlakiem Fortyfikacji Ziemi Wałeckiej organizowa-
ny przez Skansen Grupa Warowna Cegielnia i Muzeum Ziemi Wałeckiej. Miejscem tegorocznego 
rajdu była Twierdza Piła, zespół umocnień stałych zbudowanych w 1938 roku jako pozycja wy-
sunięta Wału Pomorskiego dla osłony ważnego, położonego w pobliżu granicy z Polską węzła 
komunikacyjnego. Z tego rajdu uczestnicy z pewnością zapamiętają marsz w słońcu po polnych 
drogach i lasach. Wszyscy byli zmęczeni, ale zadowoleni.
W tegorocznym rajdzie wzięło udział 50 
osób, zarówno stali bywalcy, jak i nowe 
osoby.
- To nieco więcej niż w latach ubiegłych 
i ze względów logistycznych jest to mak-
symalna liczba. Rajd jest imprezą kame-
ralną, dla pasjonatów, oprócz walorów 
krajoznawczych ma walory edukacyjne 
i wielu rzeczy nie dałoby zrobić w więk-
szej grupie. Ale w tym roku zgłosiło 
się wyjątkowo dużo chętnych, listę za-
mknęliśmy dziesięć dni po ogłoszeniu 
informacji o zapisach - mówi kierownik 
wałeckiego Skansenu Bogdan Dankow-
ski. - To siódma edycja rajdu, dlatego 
stopniowo rozszerzamy go na przyległe 
tereny. Pojechaliśmy do Piły, która była 
na przedpolu ufortyfikowanego Wałcza 
i w styczniu 1945 roku była włączona 
w system umocnień Wału Pomorskiego.
Zwiedzanie odbywało się z trzech kie-
runków. Były obiekty w rejonie Płotek, 
w tym podziemny schron, w rejonie 
Leszkowa i Motylewa, a na zakończenie 
zwiedzano jaz i śluzę w Nowiu koło Uj-
ścia, z zachowanym schronem i strzelni-
cą. Ponieważ obiekty wokół Piły nie są 
zniszczone, uczestnicy mogli zobaczyć 
m.in. zachowane w dobrym stanie rowy 
przeciwczołgowe czy stanowiska armat 
przeciwpancernych. Komandorem rajdu 

tradycyjnie był Marcin Dudek.
- Rajd ma już pewną renomę, przyjeżdża-
ją do nas ludzie w Gdańska, Szczecina 
czy Radomska. Ten rajd pokazał też, że 
nie ma limitu wiekowego, bo najmłodsi 
uczestnicy mieli po 12 lat, najstarsi około 
70 - mówi B. Dankowski. - W tym roku 

przemieszczaliśmy się w różne miejsca 
autokarem, ale dużo też chodziliśmy. Po-
konaliśmy łącznie około 18 kilometrów, 
w słońcu, po polnych drogach i po lesie. 
Byliśmy zmęczeni, ale nikt nie narze-
kał…
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Irlandzka lekcja
Wałeckie pięściarki nie tylko występują na krajowym podwórku, lecz także rywalizują z przeciwniczkami w Europie. Ostatnio spędzili kilka dni w 
irlandzkim Edenderry.

Obóz sparingowy to bardzo popularna 
forma przygotowań i wymiany do-
świadczeń w zachodniej części nasze-
go kontynentu. Nie dotarła jeszcze do 
Polski i dlatego zawodniczki wałeckie-
go klubu wraz z trenerami udali się do 
Irlandii.
Oprócz nich w sparingach uczestniczy-
ły bardzo silne reprezentacje Włoch, 
Francji, Anglii, Irlandii, Indii i Kanady. 
- Kilkuletnia współpraca z kadrą naro-
dową i sukcesy na arenie międzynaro-
dowej sprawiły, że regularnie dostaje-
my zaproszenia na turnieje lub obozy 
sparingowe dla kobiet - mówi trener 
i jednocześnie prezes KS Korona Łu-
kasz Butryński. - Dają one bezcenne 
korzyści szkoleniowe. Najlepszym 
tego dowodem było wicemistrzostwo 
Europy Anny Góralskiej, poprze-
dzone startami w Serbii, Włoszech, 
Czechach, Ukrainie i Węgrzech. Dla-
tego też skorzystaliśmy z propozycji 
Irlandczyków. W sumie w sesjach spa-
ringowych na 6 ringach i wspólnych 
treningach techniki brało udział ponad 
200 zawodniczek. Wicemistrzyni Pol-
ski Wiktoria Sarzała i multimedalist-
ka Anna Góralska mają za sobą kilka 
dni ciężkiej pracy, która ma przynieść 
efekty w startach o najwyższe cele.
W pokryciu sporych kosztów wypra-
wy pomógł Urząd Miasta, Starostwo, 
Urząd Gminy oraz firmy Victoria Cy-
mes, Zakład Transportowo Budow-
lany Janusz Klekot, Stowarzyszenie 
Inicjatyw Gospodarczych, Cafe Tęcza 
i kilku innych. Trenerzy i zawodniczki 
składają im za to serdeczne podzięko-
wania.  

Oprac. p

Siatkarskie wakacje
Już po raz 9. w Wałcz gości adeptów piłki siatkowej z niemal każdego zakątku Polski.

Przez pierwsze 7 lat organizato-
rem przedsięwzięcia był UKS Vol-
ley Wałcz, od dwóch lat klub wraz 
z Fundacją Małgorzaty Glinki. Po-
mysł organizacji wspólnych wakacji 
siatkarskich dla dzieci wymyśliła 
Agnieszka Niefiedowicz ponad 10 
lat temu. Pierwszy taki festiwal od-
był się w Węgrowie pod Warszawą 
w 2009 r. a kolejne już w Wałczu. 
W ciągu tych 9 imprez Wałcz odwie-
dziło ponad 3000 małych siatkarek 
i siatkarzy, a dodając do tego co-
roczne turnieje piłki siatkowej, któ-
re organizowane są w listopadzie, ta 
liczba przekroczyła ponad 5000.
W tym roku podczas trzech turnu-
sów wypoczywać oraz pracować bę-
dzie blisko 800 zawodników i trene-
rów z różnych stron kraju. Podczas 
10 dni pobytu każdy zespół ma czas 
na treningi, mecze oraz aktywny wy-
poczynek w postaci spływu kajako-
wego i parku linowego. W tym roku 
miasto dla wszystkich uczestników 
ufundowało możliwość korzystania 
ze sprzętu pływającego Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji.
W ramach obozu odbyło się m.in. 

spotkanie z burmistrzem, który za-
chęcał Małgorzatę Glinkę do kon-
tynuacji tej akcji w kolejnych latach 
przy większym zaangażowaniu mia-
sta w promocję wydarzenia.
- Siatkarka zaproponowała miastu 
udział w kolejnym projekcie, który 
Fundacja Małgorzaty Glinki realizo-
wać będzie od nowego roku w kilku-
nastu miastach w kraju. W Wałczu 
planowany jest program pilotażo-
wy - cieszy się prezes UKS Volley 
Arkadiusz Niefiedowicz. - Cho-
dzi o uruchomienie „siatkarskiego 
przedszkola” dla dzieci w wieku 
około 6-8 lat, które w jednej ze szkół 
odbywałyby zajęcia ogólnorozwo-
jowe, przygotowujące do uprawia-
nia różnych dyscyplin sportowych, 
w tym głównie piłki siatkowej.
Małgorzata Glinka po raz kolejny 
odwiedzała Wałcz od 20 do 22 sierp-
nia. Spotkała się wtedy z uczestni-
kami trzeciego turnusu oraz po raz 
kolejny z władzami miasta, aby do-
pracować szczegóły współpracy na 
kolejny rok.

Oprac. z
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Sprawiedliwy remis
Piłkarze wałeckiego Orła w pierwszym meczu nowego sezonu rozegranym na własnym boisku zremisowali z MKP Szczecinek. Oba zespoły stwo-
rzyły po kilka znakomitych sytuacji strzeleckich, których nie wykorzystali, więc remis wydaje się sprawiedliwy.

Orzeł Wałcz - MKP Szczecinek 
1:1 (0:1)
Bramka: Orzeł - Dzikowicz.
Przy ładnej, bezwietrznej pogodzie 
i w obecności około 200 kibiców spo-
tkanie rozpoczęło się od szybkich ata-
ków gospodarzy, które kończyły się 
wybijaniem piłki przez obrońców gości 
poza boisko. Dośrodkowania z rzutów 
rożnych padały natomiast łupem bram-
karza przyjezdnych. Po kilku minutach 
gracze ze Szczecinka zawęzili pole gry, 
zaczęli wysoko atakować rywali i w 10. 
minucie zmusili wałczan do popełnie-
nia błędu. Miejscowi stracili piłkę na 
własnym przedpolu, zawodnik MKP 
wyszedł na samotnego Odolczyka, lecz 
golkiper Orła końcami palców sparował 
futbolówkę na rzut rożny. Kilka minut 
później bramkarz gospodarzy po raz ko-
lejny popisał się udaną interwencją, bro-
niąc ostry strzał napastnika gości. Przy-
jezdni mieli więcej z gry, częściej byli 
przy piłce i częściej groźnie atakowali. 
W 25. minucie minimalnie przestrzelili, 
a pięć minut później w kontrowersyjnej 
sytuacji otworzyli wynik. Po faulu na 
piłkarzu ze Szczecinka na murawie le-
żało dwóch zawodników z przeciwnych 
drużyn. Arbiter pozwolił wznowić grę, 
goście szybko rozegrali piłkę i zupeł-
nie zaskoczyli rywali łatwo zdobywa-
jąc gola. Pomimo protestów piłkarzy 
i trenera Orła sędzia bramkę uznał. Po 
tym trafieniu gra się mocno zaostrzyła 
i w 32. minucie za szczególnie brutal-
ne zagranie jeden z zawodników gości 
ujrzał czerwony kartonik i musiał opu-
ścić boisko. Gospodarze wyraźnie przy-
spieszyli, spychając rywali do głębokiej 
defensywy uzyskali znaczną przewagę. 
Jednak goście wyprowadzali szybkie 
i groźnie kontry, a na dwie minuty przed 
przerwą wałczanie tylko szczęściu za-
wdzięczali, że nie stracili gola, po tym 
jak zawodnik MKP nie opanował piłki 
w dogodnej sytuacji. Druga odsłona 
rozpoczęła się od znakomitego strzału 
Popiołka, lecz uderzona z narożnika 
pola karnego piłka trafiła w spojenie 
słupka i poprzeczki. Przyjezdni odpo-
wiedzieli szybką akcją, po której nie 
trafili do pustej siatki. Grający w osła-

bieniu goście dopóki starczało im sił 
nawiązywali równorzędną walkę z go-
spodarzami, lecz w miarę upływu cza-
su rosła przewaga Orła. W 60. minucie 
bramkarz gości paruje uderzoną przez 
Popiołka piłkę, po chwili ponownie jest 
na miejscu, a pięć minut później docho-
dzi na polu karnym MKP do sporego 
zamieszania. W gąszczu nóg Dzikowicz 
z bliska oddał strzał, lecz piłka została 
wybita przez obrońcę z linii bramkowej, 
choć wałczanie uważali, że ją przekro-
czyła. Arbiter pomimo protestów go-
spodarzy gola nie uznał, a na trybunach 
rozpoczęła się dyskusja gdzie znajdo-
wała się piłka w momencie wybicia. 
Przeważał pogląd, że gol jednak był. 
Niezrażeni wałczanie nadal atakowali, 
wykonywali kilka rzutów rożnych, od-
dali kilka strzałów, lecz bramkarz gości 
spisywał się bez zarzutu. W 75. minucie 
mogło być po meczu. Goście wykrzesa-
li ostatnie siły i przeprowadzili kontrę, 
lecz z zagraną wzdłuż linii bramkowej 
Orła piłką minęło się aż dwóch piłkarzy 
MKP. Przełomowa okazała się 80. mi-
nuta, kiedy to przyjezdni popełnili fatal-
ny w skutkach błąd. Dzikowicz przejął 
piłkę na 20. metrze od bramki rywali, 
przebiegł z nią jeszcze kilka metrów, 
uderzył nie do obrony i przy aplauzie 
kibiców doprowadził do remisu. Wał-
czanie w końcówce jeszcze naciskali, 

lecz goście „zamurowali” własną bram-
kę i dotrwali do końcowego gwizdka.
- Mieliśmy plan na to spotkanie, który 
po stracie gola musiał zostać zweryfiko-
wany - ocenił mecz trener Orła Marcin 
Łyjak. - Obawialiśmy się tej rywali-
zacji, ponieważ MKP to wymagający 
rywal, mający szybkich skrzydłowych 
i bramkostrzelnych napastników. Strata 
gola była wynikiem zaskoczenia, które 
nie powinno się zdarzyć i będę uczulał 
zespół na takie zagrania. Po przerwie 
zaatakowaliśmy rywali i dążyliśmy do 
wyrównania. Kiedy wyszliśmy wyżej 
siłą rzeczy pojawiły się luki w defen-
sywie i w dwóch, trzech sytuacjach 
mieliśmy szczęście, że nie straciliśmy 
kolejnego gola. Cieszy każdy punkt, 
a naszym celem jest nieprzegrywanie 
spotkań i to się udało.

IV liga
Pozostał,e wyniki 2. kolejki: Rasel Dy-
gowo – Leśnik Manowo 2:0, Sokół Kar-
lino – Darłovia Darłowo 0:1, Gryf Ka-
mień Pomorski – Flota Świnoujście 2:2, 
Kluczevia Stargard – Hutnik Szczecin 
2:5, Lech Czaplinek – Olimp Gościno 
1:2, Rega Trzebiatów – Ina Goleniów 
0:3, Błękitni II Stargard – Sparta Wę-
gorzyno 5:0, Vineta Wolin – Iskierka 
Szczecin 2:2.

Klasa Okręgowa
Wyniki 1. kolejki: Calisia Kalisz – Ko-
rona Człopa 1:2, Zawisza Grzmiąca – 
Sad Chwiram 10:2, Mechanik Turowo 
– Błonie Barwice 1:3, Redłovia Redło 
– Ikar Krosino 1:3, Głaz Tychowo – 
Mechanik Bobolice 1:2, Spójnia Świd-
win – Olimp Złocieniec 0:2, Orzeł Łu-
bowo – Wiarus Żółtnica 0:1, Drzewiarz 
Świerczyna – Pogoń Połczyn 1:0.

Drużyna Mecze Pukty Bilans
1. Błękitni II Stargard 2 6 11-0
2. Ina Goleniów 2 6 7-1
3. Rasel Dygowo 2 6 4-1
4. Iskierka Szczecin 2 4 6-4
5. Flota Świnoujście 2 4 5-3
6. Olimp Gościno 2 4 3-2
7. Leśnik Manowo 2 3 3-3
8. Darłovia Darłowo 2 3 2-2
9. Hutnik Szczecin 2 3 2-6
10. Sparta Węgorzyno 2 3 2-6
11. ORZEŁ Wałcz 2 2 1-1
12. Lech Czaplinek 2 1 1-2
13. Vineta Wolin 2 1 3-5
14. MKP Szczecinek 2 1 2-4
15. Gryf Kamień 2 1 3-6
16. Rega Trzebiatów 2 1 1-4
17. Sokół Karlino 2 0 1-3
18. Kluczevia Stargard 2 0 4-9

Drużyna Mecze Pukty Bilans
1. Zawisza Grzmiąca 1 3 10-2
2. Błonie Barwice 1 3 3-1
3. Ikar Krosino 1 3 3-1
4. Olimp Złocieniec 1 3 2-0
5. Mechanik Bobolice 1 3 2-1
6. KORONA Człopa 1 3 2-1
7. Drzewiarz Świerczyna 1 3 1-0
8. Wiarus Żółtnica 1 3 1-0
9. Głaz Tychowo 1 0 1-2
10. Calisia Kalisz 1 0 1-2
11. Orzeł Łubowo 1 0 0-1
12. Pogoń Połczyn 1 0 0-1
13. Redłovia Redło 1 0 1-3
14. Mechanik Turowo 1 0 1-3
15. Spójnia Świdwin 1 0 0-2
16. SAD Chwiram 1 0 2-10

IV liga

Klasa Okręgowa
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